**Державне підприємство «Агенція місцевих доріг Миколаївської області»**

**ДП «Агенція місцевих доріг Миколаївської області»**

|  |
| --- |
| ЗАТВЕРДЖЕНО |
| Протоколом Уповноваженої особи |
| № 2 від 12 вересня 2023 року |
| |  | | --- | |  | | С.В. Юреско | |

|  |
| --- |
| **ТЕНДЕРНА ДОКУМЕНТАЦІЯ** |
| **на закупівлю по предмету:** |

**БЕНЗИН А-95, ДИЗЕЛЬНЕ ПАЛИВО**

**ДК 021:2015: 09130000-9 - НАФТА І ДИСТИЛЯТИ**

*Деталізований CPV код (у т.ч. для лотів) та його назва*

Бензин А-95 (ДК 021:2015 - 09132000-3 Бензин)

Дизельне паливо (ДК 021:2015 - 09134200-9 Дизельне паливо)

***Процедура закупівлі – відкриті торги з особливостями на 2023 рік***

*у відповідності до Постанови Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2022 р. № 1178 «Про затвердження особливостей здійснення публічних закупівель товарів, робіт і послуг для замовників, передбачених Законом України «Про публічні закупівлі», на період дії правового режиму воєнного стану в Україні та протягом 90 днів з дня його припинення або скасування»*

**м. Миколаїв – 2023**

**ЗМІСТ**

**тендерної документації**

**Розділ І. Загальні положення**

1. Терміни, які вживаються в тендерній документації

2. Інформація про замовника торгів

3. Процедура закупівлі

4. Інформація про предмет закупівлі

5. Недискримінація учасників

6. Інформація про валюту, у якій повинна бути розрахована і зазначена ціна тендерної пропозиції

7. Інформація про мову (мови), якою (якими) повинні бути складені тендерні пропозиції

8. Інформація про прийняття чи неприйняття до розгляду тендерної пропозиції, ціна якої є вищою, ніж очікувана вартість предмета закупівлі, визначена замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів

**Розділ ІІ. Порядок внесення змін та надання роз’яснень до тендерної документації**

1. Процедура надання роз’яснень щодо тендерної документації

2. Унесення змін до тендерної документації

**Розділ ІІІ. Інструкція з підготовки тендерної пропозиції**

1. Зміст та спосіб подання тендерної пропозиції

2. Забезпечення тендерної пропозиції

3. Умови повернення чи неповернення забезпечення тендерної пропозиції

4. Строк, протягом якого тендерні пропозиції є дійсними

5. Кваліфікаційні критерії до учасників відповідно до ст. 16 Закону та підстави, встановлені згідно п. 47 Особливостей

6. Інформація про технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі

7. Інформація про субпідрядника (у випадку закупівлі робіт або послуг)

8. Унесення змін або відкликання тендерної пропозиції учасником

**Розділ IV. Подання та розкриття тендерної пропозицій**

1. Кінцевий строк подання тендерної пропозиції

2. Дата та час розкриття тендерної пропозиції

**Розділ V. Оцінка тендерної пропозиції**

1. Перелік критеріїв, методика оцінки тендерної пропозиції із зазначенням питомої ваги критерію та розгляд тендерних пропозицій

2. Інша інформація

3. Відхилення тендерних пропозицій

**Розділ VI. Результати торгів та укладання договору про закупівлю**

1. Відміна замовником торгів чи визнання їх такими, що не відбулися

2. Строк укладання договору

3. Проект договору про закупівлю

4. Умови укладання договору про закупівлю та істотні умови, що обов’язково включаються до договору про закупівлю

5. Дії замовника при відмові переможця торгів підписати договір про закупівлю

6. Забезпечення виконання договору про закупівлю

**Додаток 1**

* 1. Підтвердження відповідності учасника кваліфікаційним(ому) критеріям(ю) встановленим статтею 16 Закону.
  2. Підтвердження учасником інформації про відсутність підстав, визначених у пункті 47 Особливостей.
  3. Підтвердження переможцем інформації про відсутність підстав, визначених у пункті 47 Особливостей .
  4. Інші документи від учасника.

**Додаток 2.** Технічна специфікація. Інформація про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі

**Додаток 3.** Проектдоговору. Порядок змін умов договору про закупівлю.

**Примітка:** *Всі додатки є невід’ємною частиною цієї тендерної документації.*

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| № | **І. Загальні положення** | |
| 1 | 2 | 3 |
| **1** | **Терміни, які вживаються в тендерній документації** | Тендерну документацію розроблено відповідно до вимог [Закону](http://zakon0.rada.gov.ua/laws/show/2289-17) України «Про публічні закупівлі» (далі - Закон) та з урахуванням Особливостей здійснення публічних закупівель товарів, робіт і послуг для замовників, передбачених Законом України «Про публічні закупівлі», на період дії правового режиму воєнного стану в Україні та протягом 90 днів з дня його припинення або скасування, затверджених постановою Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2022 р. № 1178 (далі - Особливості). Терміни, що стосуються правових відносин щодо організації та проведення закупівлі вживаються у значеннях, наведених в Законі та з урахуванням Особливостей. |
| **2** | **Інформація про замовника торгів** |  |
| 2.1 | повне найменування | Державне підприємство «Агенція місцевих доріг Миколаївської області» |
| 2.2 | місцезнаходження | Юридична адреса: Проспект Миру, будинок 34, місто Миколаїв, Миколаївська область, Україна, 54034 |
| 2.3 | посадова особа замовника, уповноважена здійснювати зв'язок з учасниками | Юреско Світлана Вікторівна – уповноважена особа - фахівець з публічних закупівель тендерно-договірного відділу.  Проспект Миру, будинок 34, місто Миколаїв, Миколаївська область, Україна, 54034  телефон +380 958771400  електронна пошта: suresko72@gmail.com |
| 3 | **Процедура закупівлі** | **Відкриті торги з особливостями** |
| 4 | **Інформація про предмет закупівлі** | **Товар**  Джерело фінансування: кошти передбачені на утримання служби замовника.  Очікувана вартість предмета закупівлі:  **462000.00 грн (Чотириста шістдесят дві тисячі гривень 00 копійок.) з ПДВ.**  **Порядок здійснення оплати:** Розрахунки між Постачальником та Замовником здійснюються відповідно до видаткової накладної/рахунку-фактури наданого Постачальником, шляхом оплати вартості Товару згідно Специфікації протягом 10 (десяти) банківських днів після його отримання. |
| 4.1 | назва предмета закупівлі | **Бензин А-95, дизельне паливо**  **ДК 021:2015: 09130000-9 - Нафта і дистиляти** |
| 4.2 | опис окремої частини (частин) предмета закупівлі (лота), щодо якої можуть бути подані тендерні пропозиції | Окремі частини не визначені. Закупівля здійснюється вцілому. |
| 4.3 | місце, кількість, обсяг поставки товарів (надання послуг, виконання робіт) | **Місце поставки:**  Проспект Миру, будинок 34, місто Миколаїв, Миколаївська область, Україна, 54034, м. Миколаїв, АЗС учасника – переможця (в радіусі 3 км) або по електронним паливні картки переможця процедури з гарантією заправки на АЗС в радіусі 3 км від Замовника;  **Кількість:**  Бензин А-95 – 4000 літрів; Дизельне паливо –4000 літрів |
| 4.4 | строк поставки товарів (надання послуг, виконання робіт) | **до 31 грудня 2023 року** |
| 5 | **Недискримінація учасників** | Вітчизняні та іноземні учасники всіх форм власності та організаційно-правових форм беруть участь у процедурах закупівель на рівних умовах.  Поряд з тим, враховуючи положення Особливостей, встановлено, що замовникам забороняється здійснювати публічні закупівлі товарів, робіт і послуг у громадян російської федерації/Республіки Білорусь (крім тих, що проживають на території України на законних підставах); юридичних осіб, утворених та зареєстрованих відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь; юридичних осіб, утворених та зареєстрованих відповідно до законодавства України, кінцевим бенефіціарним власником, членом або учасником (акціонером), що має частку в статутному капіталі 10 і більше відсотків (далі - активи), якої є російська федерація/Республіка Білорусь, громадянин російської федерації/Республіки Білорусь (крім тих, що проживають на території України на законних підставах), або юридичних осіб, утворених та зареєстрованих відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь, крім випадків коли активи в установленому законодавством порядку передані в управління національному агентству з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів. |
| 6 | **Інформація про валюту, у якій повинна бути розраховано та зазначено ціну тендерної пропозиції** | Валютою тендерної пропозиції є гривня. |
| 7 | **Інформація  про  мову (мови),  якою  (якими) повинно  бути  складено тендерні пропозиції** | Під час проведення процедур закупівель усі документи, що готуються замовником, викладаються українською мовою.  Під час проведення процедури закупівлі усі документи, що мають відношення до тендерної пропозиції та складаються безпосередньо учасником, викладаються українською мовою.  У разі надання документів складених мовою іншою ніж українська мова, то такі документи повинні супроводжуватися перекладом українською мовою, переклад (або справжність підпису перекладача) - засвідчений нотаріально або легалізований у встановленому законодавством України порядку. Тексти повинні бути автентичними, визначальним є текст, викладений українською мовою. |
| 8 | **Інформація про прийняття чи неприйняття до розгляду тендерної пропозиції, ціна якої є вищою, ніж очікувана вартість предмета закупівлі, визначена замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів** | Замовник **не приймає до розгляду** тендерні пропозиції, **ціни яких є вищими ніж очікувана вартість предмета закупівлі**, визначена замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів  Відтак, якщо ціна тендерної пропозиції є вищою, ніж очікувана вартість предмета закупівлі, визначена замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів, то замовник відхиляє таку тендерну пропозицію відповідно до (абзацу 4 підпункту 2 пункту 44) абзацу тринадцятого пункту 44 Особливостей. |
| **ІІ. Порядок унесення змін та надання роз’яснень до тендерної документації** | | |
| **1** | **Процедура надання роз’яснень щодо тендерної документації** | Фізична/юридична особа має право не пізніше ніж за три дні до закінчення строку подання тендерної пропозиції звернутися через електронну систему закупівель до замовника за роз’ясненнями щодо тендерної документації та/або звернутися до замовника з вимогою щодо усунення порушення під час проведення тендеру. Усі звернення за роз’ясненнями та звернення щодо усунення порушення автоматично оприлюднюються в електронній системі закупівель без ідентифікації особи, яка звернулася до замовника. Замовник повинен протягом трьох днів з дати їх оприлюднення надати роз’яснення на звернення шляхом оприлюднення його в електронній системі закупівель.  У разі несвоєчасного надання замовником роз’яснень щодо змісту тендерної документації електронна система закупівель автоматично зупиняє перебіг відкритих торгів.  Для поновлення перебігу відкритих торгів замовник повинен розмістити роз’яснення щодо змісту тендерної документації в електронній системі закупівель з одночасним продовженням строку подання тендерних пропозицій не менш як на чотири дні. |
| 2 | **Унесення змін до тендерної документації** | Замовник має право з власної ініціативи або у разі усунення порушень вимог законодавства у сфері публічних закупівель, викладених у висновку органу державного фінансового контролю відповідно до статті 8 Закону, або за результатами звернень, або на підставі рішення органу оскарження внести зміни до тендерної документації. У разі внесення змін до тендерної документації строк для подання тендерних пропозицій продовжується замовником в електронній системі закупівель таким чином, щоб з моменту внесення змін до тендерної документації до закінчення кінцевого строку подання тендерних пропозицій залишалося не менше чотирьох днів.  Зміни, що вносяться замовником до тендерної документації, розміщуються та відображаються в електронній системі закупівель у вигляді нової редакції тендерної документації додатково до початкової редакції тендерної документації. Замовник разом із змінами до тендерної документації в окремому документі оприлюднює перелік змін, що вносяться. Зміни до тендерної документації у машинозчитувальному форматі розміщуються в електронній системі закупівель протягом одного дня з дати прийняття рішення про їх внесення. |
| **ІІІ. Інструкція з підготовки тендерної пропозиції** | | |
| 1 | **Зміст і спосіб подання тендерної пропозиції** | 1.1. Тендерна пропозиція подається в електронному вигляді через електронну систему закупівель шляхом заповнення електронних форм з окремими полями, де зазначається інформація про ціну, інші критерії оцінки (у разі їх встановлення замовником), інформація від учасника процедури закупівлі про його відповідність кваліфікаційним (кваліфікаційному) критеріям (у разі їх встановлення замовником), наявність/відсутність підстав, установлених у пункті 47 Особливостей та шляхом завантаження необхідних документів, що вимагаються замовником у цій тендерній документації, а саме:  - документи, що підтверджують відповідність учасника кваліфікаційним критеріям встановленим статтею 16 Закону (п.1.1 Додаток 1.)  - інформації про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі (Додаток 2 Технічна специфікація);  - інформації щодо відповідності учасника вимогам, визначеним у пункті 47 Особливостей (п.1.2 Додаток 1);  - документів, що підтверджують повноваження відповідної особи або представника учасника процедури закупівлі щодо підпису документів тендерної пропозиції, в тому числі щодо підпису тендерної пропозиції згідно п. 1.4. цього Розділу;  - Довідку в довільній формі із зазначенням цін на запропонований товар.  - інформації в довільній формі про те, що Учасник процедури закупівлі не є – громадянином Російської Федерації/Республіки Білорусь (крім того, що проживає на території України на законних підставах); юридичною особою, утвореною та зареєстрованою відповідно до законодавства Російської Федерації/Республіки Білорусь; юридичною особою, утвореною та зареєстрованою відповідно до законодавства України, кінцевим бенефіціарним власником, членом або учасником (акціонером), що має частку в статутному капіталі 10 і більше відсотків (далі — активи), якої є Російська Федерація/Республіка Білорусь, громадянин Російської Федерації/Республіки Білорусь (крім того, що проживає на території України на законних підставах), або юридичною особою, утвореною та зареєстрованою відповідно до законодавства Російської Федерації/Республіки Білорусь, крім випадків коли активи в установленому законодавством порядку передані в управління Національному агентству з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів; або пропонує в тендерній пропозиції товари походженням з Російської Федерації/Республіки Білорусь (за винятком товарів, необхідних для ремонту та обслуговування товарів, придбаних до набрання чинності постановою Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2022 р. № 1178 «Про затвердження особливостей здійснення публічних закупівель товарів, робіт і послуг для замовників, передбачених Законом України «Про публічні закупівлі», на період дії правового режиму воєнного стану в Україні та протягом 90 днів з дня його припинення або скасування»).  - інших документів, подання яких передбачено тендерною документацією. (п.1.4 Додаток 1)  1.2. Кожен учасник має право подати тільки одну тендерну пропозицію (у тому числі до визначеної в тендерній документації частини предмета закупівлі (лота).  Тендерні пропозиції після закінчення кінцевого строку їх подання не приймаються електронною системою закупівель.  Учасник процедури закупівлі має право внести зміни до своєї тендерної пропозиції або відкликати її до закінчення кінцевого строку її подання без втрати свого забезпечення тендерної пропозиції. Такі зміни або заява про відкликання тендерної пропозиції враховуються, якщо вони отримані електронною системою закупівель до закінчення кінцевого строку подання тендерних пропозицій.  У разі якщо тендерна пропозиція подається об’єднанням учасників, до неї обов’язково включається документ про створення такого об’єднання.  1.3. Всі визначені цією тендерною документацією документи тендерної пропозиції завантажуються в електронну систему закупівель у вигляді скан-копій придатних для машинозчитування (файли з розширенням «..pdf.», «..jpeg.», тощо), зміст та вигляд яких повинен відповідати оригіналам відповідних документів, згідно яких виготовляються такі скан-копії. Документи, що складаються учасником, повинні бути оформлені належним чином у відповідності до вимог чинного законодавства в частині дотримання письмової форми документу, складеного суб’єктом господарювання, в тому числі за власноручним підписом учасника/уповноваженої особи учасника. Вимога щодо засвідчення того чи іншого документу тендерної пропозиції власноручним підписом учасника/або уповноваженої особи учасника/або уповноваженої особи іншого суб’єкту, що надає учаснику відповідний документ, не застосовується до документів (матеріалів та інформації), що подаються у складі тендерної пропозиції, якщо такі документи (матеріали та інформація) надані учасником у формі електронного документа через електронну систему закупівель із накладанням кваліфікованого/ удосконаленого електронного підпису учасника/ або уповноваженої особи учасника/ або уповноваженої особи іншого суб’єкту, що надає учаснику відповідний документ, та на кожен з таких документів (матеріал чи інформацію).  1.4. Під час використання електронної системи закупівель з метою подання тендерних пропозицій та їх оцінки документи та дані створюються та подаються з урахуванням вимог законів України "Про електронні документи та електронний документообіг" та "Про електронні довірчі послуги", тобто тендерна пропозиція у будь-якому випадку повинна містити накладений удосконалений електронний підпис (або кваліфікований електронний підпис) учасника/уповноваженої особи учасника процедури закупівлі, повноваження якої щодо підпису документів тендерної пропозиції підтверджуються відповідно до поданих документів, що вимагаються згідно п. 1.5. цієї документації. Під час перевірки удосконаленого /кваліфікованого електронного підпису учасника повинні відображатися прізвище та ініціали особи, уповноваженої на підписання тендерної пропозиції (власника ключа).  1.5. Повноваження щодо підпису документів тендерної пропозиції учасника процедури закупівлі підтверджується шляхом подання у складі тендерної пропозиції наступних документів: для посадових (службових) осіб учасника, які уповноважені підписувати документи пропозиції та вчиняти інші юридично значущі дії від імені учасника на підставі положень установчих документів – розпорядчий документ про призначення (обрання) на посаду відповідної особи - наказ про призначення та/ або протокол зборів засновників, тощо, разом із витягом з установчих документів учасника (або копією установчого документу учасника), що містить інформацію щодо повноважень (функцій, тощо) такої особи; для осіб, що уповноважені представляти інтереси учасника під час проведення процедури закупівлі, та які не входять до кола осіб, які представляють інтереси учасника без довіреності – довіреність, оформлена у відповідності до вимог чинного законодавства, із зазначенням повноважень повіреного, разом з документами, що у відповідності до цього пункту підтверджують повноваження посадової (службової) особи учасника, що підписала вказану довіреність; учасник - фізична особа, у тому числі фізична особа – підприємець: довідку про присвоєння ідентифікаційного коду; паспорт. Якщо підписувати тендерну пропозицію та/або договір про закупівлю буде уповноважена Учасником особа, необхідно додатково надати довіреність, яка засвідчує повноваження уповноваженої особи на підписання пропозиції та/або договору.  1.6. Документи, що не передбачені законодавством для учасників - юридичних, фізичних осіб, у тому числі фізичних осіб - підприємців, не подаються ними у складі тендерної пропозиції. Відсутність документів, що не передбачені законодавством для учасників - юридичних, фізичних осіб, у тому числі фізичних осіб - підприємців, у складі тендерної пропозиції, не може бути підставою для її відхилення замовником.  1.7. Ціною тендерної пропозиції вважається сума, зазначена учасником у його тендерній пропозиції як загальна сума, за яку він погоджується виконати умови закупівлі згідно вимог замовника, в тому числі з урахуванням технічних, якісних та кількісних характеристик предмету закупівлі, всіх умов виконання договору, та з урахуванням сум належних податків та зборів, що мають бути сплачені учасником.  1.8. Конфіденційною не може бути визначена інформація про запропоновану ціну, інші критерії оцінки, технічні умови, технічні специфікації та документи, що підтверджують відповідність кваліфікаційним критеріям відповідно до статті 16 Закону, і документи, що підтверджують відсутність підстав, установлених в пункті 47 Особливостей. Для забезпечення виконання цих вимог, учасники, при поданні інформації та документів тендерної пропозиції, не визначають їх як конфіденційні.  Відповідальність за достовірність та зміст інформації, викладеної в документах, які подані у складі тендерної пропозиції, несе учасник.  1.9. Шляхом подання тендерної пропозиції учасник засвідчує свою згоду з умовами даної закупівлі, в тому числі щодо інформації про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмету закупівлі.  1.10. **Опис та приклади формальних (несуттєвих) помилок, допущення яких учасниками не призведе до відхилення їх тендерних пропозицій.**  Формальними (несуттєвими) вважаються помилки, що пов’язані з оформленням тендерної пропозиції та не впливають на зміст тендерної пропозиції, а саме - технічні помилки та описки, опис, перелік та приклади яких встановлено у відповідності до наказу МІНІСТЕРСТВА РОЗВИТКУ ЕКОНОМІКИ, ТОРГІВЛІ ТА СІЛЬСЬКОГО ГОСПОДАРСТВА УКРАЇНИ від 15.04.2020р. № 710 «Про затвердження Переліку формальних помилок».  Приклади формальних (несуттєвих) помилок:  - «Інформація в довільній формі» замість «Інформація», «Лист-пояснення» замість «Лист», «довідка» замість «гарантійний лист», «інформація» замість «довідка»;  - «м.київ» замість «м.Київ»;  - «поряд -ок» замість «поря – док»;  - «ненадається» замість «не надається», тощо. |
| 2 | **Забезпечення тендерної пропозиції** | Забезпечення тендерної пропозиції не вимагається. |
| 3 | **Умови повернення чи неповернення забезпечення тендерної пропозиції** | Забезпечення тендерної пропозиції не вимагається. |
| 4 | **Строк, протягом якого тендерні пропозиції є дійсними** | Тендерні пропозиції вважаються дійсними протягом не менше **90 днів** із дати кінцевого строку подання тендерних пропозицій. До закінчення цього строку замовник має право вимагати від учасників продовження строку дії тендерних пропозицій.  Учасник має право:  - відхилити таку вимогу, не втрачаючи при цьому наданого ним забезпечення тендерної пропозиції;  - погодитися з вимогою та продовжити строк дії поданої ним тендерної пропозиції і наданого забезпечення тендерної пропозиції.  У разі необхідності учасник процедури закупівлі має право з власної ініціативи продовжити строк дії своєї тендерної пропозиції, повідомивши про це замовникові через електронну систему закупівель. |
| 5 | **Кваліфікаційні критерії до учасників відповідно до ст. 16 Закону та підстави, встановлені згідно п. 47 Особливостей** | 5.1.Під час здійснення закупівлі замовник **застосовує** до учасників процедури закупівлі **кваліфікаційні критерії**, відповідно до ст. 16 Закону, а саме наявність документально підтвердженого досвіду виконання аналогічного за предметом закупівлі договору (спосіб підтвердження зазначається в п.1.1 Додатку 1 до тендерної документації).  5.2. Підстави для відмови в участі у процедурі закупівлі встановлені в пункті 47 Особливостей та спосіб підтвердження відповідності учасників викладений у **Додатку № 1** **(1.2.)**до тендерної документації.  5.3.Переможець процедури закупівлі у строк, що не перевищує **чотири дні** з дати оприлюднення в електронній системі закупівель повідомлення про намір укласти договір про закупівлю, повинен надати замовнику шляхом оприлюднення в електронній системі закупівель **документи, що підтверджують відсутність підстав, визначених підпунктами 3, 5, 6 і 12 та в абзаці 14 пункту 47 Особливостей** відповідно до вимог, викладених у **Додатку №1** **(1.3.)** до тендерної документації.  5.4.Замовник не вимагає документального підтвердження публічної інформації, що оприлюднена у формі відкритих даних згідно із Законом України «Про доступ до публічної інформації» та/або міститься у відкритих єдиних державних реєстрах, доступ до яких є вільним, або публічної інформації, що є доступною в електронній системі закупівель, крім випадків, коли **доступ до такої інформації є обмеженим на момент оприлюднення оголошення про проведення відкритих торгів.** |
| 6 | **Інформація про технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі** | 6.1. Інформація про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі та технічна специфікація до предмета закупівлі викладена у **Додатку № 2.**  У складі тендерної пропозиції учасник повинен надати:  інформацію про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі, а саме: згода з умовами та вимогами, які визначені у технічній специфікації **Додаток №2** до тендерної документації та гарантування їх виконання у вигляді підписаної технічної специфікації за формою, наведеною у **Додатку №2** |
| 7 | **Інформація про субпідрядника (у випадку закупівлі робіт або послуг)** | Не передбачається. |
| 8 | **Унесення змін або відкликання тендерної пропозиції учасником** | Учасник має право внести зміни або відкликати свою тендерну пропозицію до закінчення строку її подання без втрати свого забезпечення тендерної пропозиції. Такі зміни або заява про відкликання тендерної пропозиції враховуються в разі, якщо їх отримано електронною системою закупівель до закінчення строку подання тендерних пропозицій. |
| **ІV. Подання та розкриття тендерної пропозиції** | | |
| 1 | **Кінцевий строк подання тендерної пропозиції** | Кінцевий строк подання тендерних пропозицій згідно оголошення про проведення процедури закупівлі**,** час визначається електронною системою, отримана тендерна пропозиція автоматично вноситься до реєстру.  Тендерні пропозиції, отримані електронною системою закупівель після закінчення строку подання, не приймаються та автоматично повертаються учасникам, які їх подали. |
| 2 | **Дата та час розкриття тендерної пропозиції** | Дата і час розкриття тендерних пропозицій, дата і час проведення електронного аукціону визначаються електронною системою закупівель автоматично в день оприлюднення замовником оголошення про проведення відкритих торгів в електронній системі закупівель.  Розкриття тендерних пропозицій здійснюється відповідно до статті 28 Закону (положення абзацу третього частини першої та абзацу другого частини другої статті 28 Закону не застосовуються).  Не підлягає розкриттю інформація, що обґрунтовано визначена учасником як конфіденційна, у тому числі інформація, що містить персональні дані. Конфіденційною не може бути визначена інформація про запропоновану ціну, інші критерії оцінки, технічні умови, технічні специфікації та документи, що підтверджують відповідність кваліфікаційним критеріям відповідно до статті 16 Закону, і документи, що підтверджують відсутність підстав, визначених пунктом [47](https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/1178-2022-%D0%BF#n159) Особливостей. |
| **V. Оцінка тендерної пропозиції** | | |
| 1 | **Перелік критеріїв, методика оцінки тендерної пропозиції із зазначенням питомої ваги критерію та**  **розгляд тендерних пропозицій** | Розгляд та оцінка тендерних пропозицій здійснюються відповідно до статті 29 Закону (положення частин другої, дванадцятої, [шістнадцятої](https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/922-19#n1553), абзаців другого і третього частини п’ятнадцятої статті 29 Закону не застосовуються) з урахуванням положень пункту 43 Особливостей.  Для проведення відкритих торгів із застосуванням електронного аукціону повинно бути подано не менше двох тендерних пропозицій. Електронний аукціон проводиться електронною системою закупівель відповідно до статті 30 Закону.  Критерії та методика оцінки визначаються відповідно до статті 29 Закону.  **Перелік критеріїв та методика оцінки тендерної пропозиції із зазначенням питомої ваги критерію:**  Оцінка тендерних пропозицій проводиться автоматично електронною системою закупівель на основі критеріїв і методики оцінки, зазначених замовником у тендерній документації, шляхом застосування електронного аукціону.  *(у разі якщо подано дві і більше тендерних пропозицій).*  Якщо була подана одна тендерна пропозиція, електронна система закупівель після закінчення строку для подання тендерних пропозицій, визначених замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів, розкриває всю інформацію, зазначену в тендерній пропозиції, крім інформації, визначеної пунктом 40 Особливостей, не проводить оцінку такої тендерної пропозиції та визначає таку тендерну пропозицію найбільш економічно вигідною. Протокол розкриття тендерних пропозицій формується та оприлюднюється відповідно до частин третьої та четвертої статті 28 Закону. Замовник розглядає таку тендерну пропозицію відповідно до вимог статті 29 Закону (положення частин другої, п’ятої — дев’ятої, одинадцятої, дванадцятої, чотирнадцятої, шістнадцятої, абзаців другого і третього частини п’ятнадцятої статті 29 Закону не застосовуються) з урахуванням положень пункту 43 Особливостей. Замовник розглядає найбільш економічно вигідну тендерну пропозицію учасника процедури закупівлі відповідно до цього пункту щодо її відповідності вимогам тендерної документації.  Строк розгляду тендерної пропозиції, що за результатами оцінки визначена найбільш економічно вигідною, не повинен перевищувати п’яти робочих днів з дня визначення найбільш економічно вигідної пропозиції. Такий строк може бути аргументовано продовжено замовником до 20 робочих днів. У разі продовження строку замовник оприлюднює повідомлення в електронній системі закупівель протягом одного дня з дня прийняття відповідного рішення.  Ціна тендерної пропозиції не може перевищувати очікувану вартість предмета закупівлі, зазначену в оголошенні про проведення відкритих торгів, з урахуванням абзацу другого пункту 28 Особливостей.  До розгляду не приймається тендерна пропозиція, ціна якої є вищою ніж очікувана вартість предмета закупівлі, визначена замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів.  Оцінка тендерних пропозицій здійснюється на основі критерію „Ціна”. Питома вага – 100 %.  Найбільш економічно вигідною пропозицією буде вважатися пропозиція з найнижчою ціною з урахуванням усіх податків та зборів (у тому числі податку на додану вартість (ПДВ), у разі якщо учасник є платником ПДВ або без ПДВ — у разі, якщо учасник не є платником ПДВ, а також без ПДВ - якщо предмет закупівлі не оподатковується.  Оцінка здійснюється щодо предмета закупівлі в цілому (або на окрему частину предмета закупівлі (лота), щодо яких можуть бути подані тендерні пропозиції (*у разі закупівлі по лотах)).*  Учасник визначає ціни на товар/послуги/роботи, що він пропонує поставити/надати/виконати за договором про закупівлю, з урахуванням податків і зборів (в тому числі податку на додану вартість (ПДВ), у разі якщо учасник є платником ПДВ, крім випадків коли предмет закупівлі не оподатковується), що сплачуються або мають бути сплачені, усіх інших витрат, передбачених для товару/послуг/робіт даного виду.  Розмір мінімального кроку пониження ціни під час електронного аукціону – 0.5 % .  Учасник процедури закупівлі, який надав найбільш економічно вигідну тендерну пропозицію, що є аномально низькою (у цьому пункті під терміном “аномально низька ціна тендерної пропозиції” розуміється ціна/приведена ціна найбільш економічно вигідної тендерної пропозиції, яка є меншою на 40 або більше відсотків середньоарифметичного значення ціни/приведеної ціни тендерних пропозицій інших учасників процедури закупівлі, та/або є меншою на 30 або більше відсотків наступної ціни/приведеної ціни тендерної пропозиції; аномально низька ціна визначається електронною системою закупівель автоматично за умови наявності не менше двох учасників, які подали свої тендерні пропозиції щодо предмета закупівлі або його частини (лота), повинен надати протягом одного робочого дня з дня визначення найбільш економічно вигідної тендерної пропозиції обґрунтування в довільній формі щодо цін або вартості відповідних товарів, робіт чи послуг тендерної пропозиції.  Замовник має право звернутися за підтвердженням інформації, наданої учасником/переможцем процедури закупівлі, до органів державної влади, підприємств, установ, організацій відповідно до їх компетенції.  У разі отримання достовірної інформації про невідповідність учасника процедури закупівлі вимогам кваліфікаційних критеріїв, наявність підстав, визначених пунктом 47 Особливостей, або факту зазначення у тендерній пропозиції будь-якої недостовірної інформації, що є суттєвою під час визначення результатів відкритих торгів, замовник відхиляє тендерну пропозицію такого учасника процедури закупівлі.  Якщо замовником під час розгляду тендерної пропозиції учасника процедури закупівлі виявлено невідповідності в інформації та/або документах, що подані учасником процедури закупівлі у тендерній пропозиції та/або подання яких передбачалося тендерною документацією, він розміщує у строк, який не може бути меншим, ніж два робочі дні до закінчення строку розгляду тендерних пропозицій, повідомлення з вимогою про усунення таких невідповідностей в електронній системі закупівель.  Під невідповідністю в інформації та/або документах, що подані учасником процедури закупівлі у складі тендерної пропозиції та/або подання яких вимагається тендерною документацією, розуміється у тому числі відсутність у складі тендерної пропозиції інформації та/або документів, подання яких передбачається тендерною документацією (крім випадків відсутності забезпечення тендерної пропозиції, якщо таке забезпечення вимагалося замовником, та/або відсутності інформації (та/або документів) про технічні та якісні характеристики предмета закупівлі, що пропонується учасником процедури в його тендерній пропозиції). Невідповідністю в інформації та/або документах, які надаються учасником процедури закупівлі на виконання вимог технічної специфікації до предмета закупівлі, вважаються помилки, виправлення яких не призводить до зміни предмета закупівлі, запропонованого учасником процедури закупівлі у складі його тендерної пропозиції, найменування товару, марки, моделі тощо.  Замовник не може розміщувати щодо одного і того ж учасника процедури закупівлі більше ніж один раз повідомлення з вимогою про усунення невідповідностей в інформації та/або документах, що подані учасником процедури закупівлі у складі тендерної пропозиції, крім випадків, пов’язаних з виконанням рішення органу оскарження.  Учасник процедури закупівлі виправляє невідповідності в інформації та/або документах, що подані ним у своїй тендерній пропозиції, виявлені замовником після розкриття тендерних пропозицій, шляхом завантаження через електронну систему закупівель уточнених або нових документів в електронній системі закупівель ***протягом 24 годин*** з моменту розміщення замовником в електронній системі закупівель повідомлення з вимогою про усунення таких невідповідностей. Замовник розглядає подані тендерні пропозиції з урахуванням виправлення або невиправлення учасниками виявлених невідповідностей.  У разі відхилення тендерної пропозиції з підстави, визначеної підпунктом 3 пункту 44 Особливостей, замовник визначає переможця процедури закупівлі серед тих учасників процедури закупівлі, тендерна пропозиція (строк дії якої ще не минув) якого відповідає критеріям та умовам, що визначені у тендерній документації, і може бути визнана найбільш економічно вигідною відповідно до вимог Закону та Особливостей, та приймає рішення про намір укласти договір про закупівлю у порядку та на умовах, визначених статтею 33 Закону та пункту 49 Особливостей.  У разі відхилення тендерної пропозиції, що за результатами оцінки визначена найбільш економічно вигідною, замовник розглядає наступну тендерну пропозицію у списку тендерних пропозицій, розташованих за результатами їх оцінки, починаючи з найкращої, яка вважається в такому випадку найбільш економічно вигідною, у порядку та строки, визначені Особливостями. |
| 2 | **Інша інформація** | 2.1. Вартість тендерної пропозиції та всі інші ціни повинні бути чітко визначені. Учасник самостійно несе всі витрати, пов’язані з підготовкою та поданням його тендерної пропозиції. Замовник у будь-якому випадку не є відповідальним за зміст тендерної пропозиції учасника та за витрати учасника на підготовку пропозиції незалежно від результату торгів. До розрахунку ціни  пропозиції не включаються будь-які витрати, понесені учасником у процесі проведення процедури закупівлі та укладення договору про закупівлю, витрати, пов’язані із оформленням забезпечення тендерної пропозиції (у разі встановлення такої вимоги). Понесені витрати не відшкодовуються (в тому числі у разі відміни торгів чи визнання торгів такими, що не відбулися).  2.2.Відсутність будь-яких запитань або уточнень стосовно змісту та викладення вимог тендерної документації з боку Учасників процедури закупівлі, які отримали цю документацію у встановленому порядку, означатиме, що учасники процедури закупівлі, що беруть участь в цих торгах, повністю усвідомлюють зміст цієї тендерної документації та вимоги, викладені Замовником при підготовці цієї закупівлі.  2.3. За підроблення документів, печаток, штампів та бланків чи використання підроблених документів, печаток, штампів, учасник торгів несе кримінальну відповідальність згідно зі статтею 358 Кримінального кодексу України.  2.4.Інші умови тендерної документації:  1. Учасники відповідають за зміст своїх тендерних пропозицій та повинні дотримуватись норм чинного законодавства України.  2. У разі якщо учасник або переможець не повинен складати або відповідно до норм чинного законодавства (в тому числі у разі подання тендерної пропозиції учасником-нерезидентом / переможцем-нерезидентом відповідно до норм законодавства країни реєстрації) не зобов’язаний складати якийсь зі вказаних в положеннях документації документ, накладати електронний підпис, то він надає лист-роз’яснення в довільній формі, у якому зазначає законодавчі підстави ненадання відповідних документів або копію/ї роз’яснення/нь державних органів або ненакладення електронного підпису.  3. Документи, що не передбачені законодавством для учасників — юридичних, фізичних осіб, у тому числі фізичних осіб — підприємців, не подаються ними у складі тендерної пропозиції.  4. Відсутність документів, що не передбачені законодавством для учасників — юридичних, фізичних осіб, у тому числі фізичних осіб — підприємців, у складі тендерної пропозиції не може бути підставою для її відхилення замовником.  5. Учасники торгів — нерезиденти для виконання вимог щодо подання документів, передбачених тендерною документацією, подають у складі своєї пропозиції документи, передбачені законодавством країн, де вони зареєстровані.  6. Документи, видані державними органами, повинні відповідати вимогам нормативних актів, відповідно до яких такі документи видані.  7. Учасник, який подав тендерну пропозицію, вважається таким, що згодний з проектом договору про закупівлю, до цієї тендерної документації, та буде дотримуватися умов своєї тендерної пропозиції протягом строку, встановленого тендерною документацією.  8. Якщо вимога в тендерній документації встановлена декілька разів, учасник/переможець може подати необхідний документ або інформацію один раз.  9. Фактом подання тендерної пропозиції учасник підтверджує, що у попередніх відносинах між Учасником та Замовником таку оперативно-господарську/і санкцію/ї, передбачену/і пунктом 4 частини 1 статті 236 ГКУ, як відмова від встановлення господарських відносин на майбутнє, не було застосовано\*.  *Примітка: \*У разі застосування зазначеної санкції Замовник приймає рішення про відмову учаснику в участі у процедурі закупівлі та відхиляє тендерну пропозицію учасника як таку, що не відповідає вимогам, установленим у тендерній документації відповідно до абзацу першого частини третьої статті 22 Закону.*  10. Тендерна пропозиція учасника може містити документи з водяними знаками.  11. Учасники при поданні тендерної пропозиції повинні враховувати норми (врахуванням факту, що учасник ознайомлений з даними нормами і їх не порушує, вважається факт подання тендерної пропозиції, жодні окремі підтвердження не потрібно подавати):  — постанови Кабінету Міністрів України «Про забезпечення захисту національних інтересів за майбутніми позовами держави Україна у зв’язку з військовою агресією Російської федерації» від 03.03.2022 № 187, оскільки замовник не може виконувати зобов’язання, кредиторами за якими є Російська Федерація або особи, пов’язані з країною-агресором, що визначені підпунктом 1 пункту 1 цієї Постанови;  — постанови Кабінету Міністрів України «Про застосування заборони ввезення товарів з Російської федерації» від 09.04.2022 № 426, оскільки цією постановою заборонено ввезення на митну територію України в митному режимі імпорту товарів з Російської федерації;  — Закону України «Про забезпечення прав і свобод громадян та правовий режим на тимчасово окупованій території України» від 15.04.2014 № 1207-VII.  **А також враховувати, що в Україні** замовникам забороняється здійснювати публічні закупівлі товарів, робіт і послуг у громадян російської федерації/Республіки Білорусь (крім тих, що проживають на території України на законних підставах); юридичних осіб, утворених та зареєстрованих відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь; юридичних осіб, утворених та зареєстрованих відповідно до законодавства України, кінцевим бенефіціарним власником, членом або учасником (акціонером), що має частку в статутному капіталі 10 і більше відсотків (далі — активи), якої є російська Федерація/Республіка Білорусь, громадянин російської федерації/Республіки Білорусь (крім тих, що проживають на території України на законних підставах), або юридичних осіб, утворених та зареєстрованих відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь, крім випадків коли активи в установленому законодавством порядку передані в управління Національному агентству з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів. |
| 3 | **Відхилення тендерних пропозицій** | 3.1.Замовник відхиляє тендерну пропозицію із зазначенням аргументації в електронній системі закупівель у разі, коли:  1) учасник процедури закупівлі:  — підпадає під підстави, встановлені пунктом 47 Особливостей;  — зазначив у тендерній пропозиції недостовірну інформацію, що є суттєвою для визначення результатів відкритих торгів, яку замовником виявлено згідно з абзацом першим пункту 42 Особливостей;  — не надав забезпечення тендерної пропозиції, якщо таке забезпечення вимагалося замовником;  — не виправив виявлені замовником після розкриття тендерних пропозицій невідповідності в інформації та/або документах, що подані ним у складі своєї тендерної пропозиції, та/або змінив предмет закупівлі (його найменування, марку, модель тощо) під час виправлення виявлених замовником невідповідностей, протягом 24 годин з моменту розміщення замовником в електронній системі закупівель повідомлення з вимогою про усунення таких невідповідностей;  — не надав обґрунтування аномально низької ціни тендерної пропозиції протягом строку, визначеного [абзацом першим](https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/922-19#n1543) частини чотирнадцятої статті 29 Закону/[абзацом дев’ятим](https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/1178-2022-%D0%BF/ed20230519#n581) пункту 37 Особливостей ;  — визначив конфіденційною інформацію, що не може бути визначена як конфіденційна відповідно до вимог [пункту 40](https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/1178-2022-%D0%BF/ed20230519#n584) Особливостей;  — є громадянином російської федерації/Республіки Білорусь (крім тих, що проживають на території України на законних підставах); юридичних осіб, створених та зареєстрованих відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь;юридичною особою, утвореною та зареєстрованою відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь; юридичною особою, утвореною та зареєстрованою відповідно до законодавства України, кінцевим бенефіціарним власником, членом або учасником (акціонером), що має частку в статутному капіталі 10 і більше відсотків (далі - активи), якої є російська федерація/Республіка Білорусь, громадянин російської федерації/Республіки Білорусь (крім того, що проживає на території України на законних підставах), або юридичною особою, утвореною та зареєстрованою відповідно до законодавства російської федерації/Республіки Білорусь, крім випадків коли активи в установленому законодавством порядку передані в управління Національному агентству з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів; або пропонує в тендерній пропозиції товари походженням з російської федерації/Республіки Білорусь (за винятком товарів, необхідних для ремонту та обслуговування товарів, придбаних до набрання чинності постановою Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2022 р. № 1178 “Про затвердження особливостей здійснення публічних закупівель товарів, робіт і послуг для замовників, передбачених Законом України “Про публічні закупівлі”, на період дії правового режиму воєнного стану в Україні та протягом 90 днів з дня його припинення або скасування” (Офіційний вісник України, 2022 р., № 84, ст. 5176);  2) тендерна пропозиція:  — не відповідає умовам технічної специфікації та іншим вимогам щодо предмета закупівлі тендерної документації, крім невідповідності у інформації та/або документах, що може бути усунена учасником процедури закупівлі відповідно до пункту 43 Особливостей;  — є такою, строк дії якої закінчився;  — є такою, ціна якої перевищує очікувану вартість предмета закупівлі, визначену замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів, якщо замовник у тендерній документації не зазначив про прийняття до  розгляду тендерної пропозиції, ціна якої є вищою, ніж очікувана вартість предмета закупівлі, визначена замовником в оголошенні про проведення відкритих торгів;  — не відповідає вимогам, установленим у тендерній документації відповідно до абзацу першого частини третьої статті 22 Закону;  3) переможець процедури закупівлі:  — відмовився від підписання договору про закупівлю відповідно до вимог тендерної документації або укладення договору про закупівлю;  — не надав у спосіб, зазначений в тендерній документації, документи, що підтверджують відсутність підстав, визначених у підпунктах 3, 5, 6 і 12 та в абзаці чотирнадцятому пункту 47 Особливостей;  — не надав забезпечення виконання договору про закупівлю, якщо таке забезпечення вимагалося замовником;  — надав недостовірну інформацію, що є суттєвою для визначення результатів процедури закупівлі, яку замовником виявлено згідно з абзацом першим пункту 42 Особливостей.  3.2. Замовник зобов’язаний відхилити тендерну пропозицію переможця процедури закупівлі в разі, коли наявні підстави, визначені згідно з пунктом 47 Особливостей.  3.3. Замовник може відхилити тендерну пропозицію із зазначенням аргументації в електронній системі закупівель у разі, коли:  1) учасник процедури закупівлі надав неналежне обґрунтування щодо ціни або вартості відповідних товарів, робіт чи послуг тендерної пропозиції, що є аномально низькою;  2) учасник процедури закупівлі не виконав свої зобов’язання за раніше укладеним договором про закупівлю із тим самим замовником, що призвело до застосування санкції у вигляді штрафів та/або відшкодування збитків протягом трьох років з дати їх застосування, з наданням документального підтвердження застосування до такого учасника санкції (рішення суду або факт добровільної сплати штрафу, або відшкодування збитків).  Інформація про відхилення тендерної пропозиції, у тому числі підстави такого відхилення (з посиланням на відповідні положення цих особливостей та умови тендерної документації, яким така тендерна пропозиція та/або учасник не відповідають, із зазначенням, у чому саме  полягає така невідповідність), протягом одного дня з дати ухвалення рішення оприлюднюється в електронній системі закупівель та автоматично надсилається учаснику процедури закупівлі / переможцю процедури закупівлі, тендерна пропозиція якого відхилена, через електронну систему закупівель. У разі коли учасник процедури закупівлі, тендерна пропозиція якого відхилена, вважає недостатньою  аргументацію, зазначену в повідомленні, такий учасник може звернутися до замовника з вимогою надати додаткову інформацію про причини невідповідності його пропозиції умовам тендерної документації, зокрема технічній специфікації, та/або його невідповідності кваліфікаційним критеріям, а замовник зобов’язаний надати йому відповідь з такою інформацією не пізніш як через чотири дні з дати надходження такого звернення через електронну систему  закупівель, але до моменту оприлюднення договору про закупівлю в електронній системі закупівель відповідно до статті 10 Закону. |
| **VI. Результати торгів та укладання договору про закупівлю** | | |
| 1 | **Відміна замовником торгів чи визнання їх такими, що не відбулися** | **1.1.Замовник відміняє відкриті торги у разі**:  1) відсутності подальшої потреби в закупівлі товарів, робіт чи послуг;  2) неможливості усунення порушень, що виникли через виявлені порушення вимог законодавства у сфері публічних закупівель, з описом таких порушень;  3) скорочення обсягу видатків на здійснення закупівлі товарів, робіт чи послуг;  4) коли здійснення закупівлі стало неможливим внаслідок дії обставин непереборної сили.  У разі відміни відкритих торгів замовник протягом одного робочого дня з дати прийняття відповідного рішення зазначає в електронній системі закупівель підстави прийняття такого рішення.  **1.2. Відкриті торги автоматично відміняються електронною системою закупівель у разі:**  1) відхилення всіх тендерних пропозицій (у тому числі, якщо була подана одна тендерна пропозиція, яка відхилена замовником) згідно з цими особливостями;  2) неподання жодної тендерної пропозиції для участі у відкритих торгах у строк, установлений замовником згідно з цими особливостями.  Електронною системою закупівель автоматично протягом одного робочого дня з дати настання підстав для відміни відкритих торгів, визначених цим пунктом, оприлюднюється інформація про відміну відкритих торгів.  Відкриті торги можуть бути відмінені частково (за лотом).  Інформація про відміну відкритих торгів автоматично надсилається всім учасникам процедури закупівлі |
| 2 | **Строк укладання договору** | З метою забезпечення права на оскарження рішень замовника до органу оскарження договір про закупівлю **не може бути укладено раніше ніж через п’ять днів** з дати оприлюднення в електронній системі закупівель повідомлення про намір укласти договір про закупівлю.  Замовник укладає договір про закупівлю з учасником, який визнаний переможцем процедури закупівлі, протягом строку дії його пропозиції, **не пізніше ніж через 15 днів** з дати прийняття рішення про намір укласти договір про закупівлю відповідно до вимог тендерної документації та тендерної пропозиції переможця процедури закупівлі. У випадку обґрунтованої необхідності строк для укладення договору може бути продовжений до 60 днів. У разі подання скарги до органу оскарження після оприлюднення в електронній системі закупівель повідомлення про намір укласти договір про закупівлю перебіг строку для укладення договору про закупівлю зупиняється. |
| 3 | **Проект договору про закупівлю** | Проект договору складається замовником з урахуванням особливостей предмету закупівлі;  Разом з тендерною документацією замовником в окремому файлі подається проект договору про закупівлю з обов’язковим зазначенням змін його умов. **(Додаток 3)** |
| 4 | **Умови укладання договору про закупівлю та істотні умови, що обов’язково включаються до договору про закупівлю** | 4.1. Договір про закупівлю за результатами проведеної закупівлі згідно з пунктами 10 і 13 Особливостей укладається відповідно до Цивільного і Господарського кодексів України з урахуванням положень статті 41 Закону, крім частин третьої – п’ятої, сьомої та восьмої статті 41 Закону, та Особливостей.  Забороняється укладення договорів про закупівлю, що передбачають оплату замовником товарів, робіт і послуг до/без проведення відкритих торгів/використання електронного каталогу, крім випадків, передбачених цими особливостями.  Переможець процедури закупівлі під час укладення договору про закупівлю повинен надати:  1) відповідну інформацію про право підписання договору про закупівлю;  2) копію ліцензії або документа дозвільного характеру (у разі їх наявності) на провадження певного виду господарської діяльності, якщо отримання дозволу або ліцензії на провадження такого виду діяльності передбачено законом.  **4.2. Істотні умови, які обов'язково включаються до договору про закупівлю:**  предмет договору (найменування, номенклатура, асортимент);  кількість товарів та вимоги щодо їх якості;  порядок здійснення оплати.  сума, визначена у договорі;  термін та місце поставки товару;  строк дії договору;  права та обов'язки сторін;  зазначення умови щодо можливості зменшення обсягів закупівлі залежно від реального фінансування видатків;  відповідальність сторін;  інші умови.  4.3. Істотні умови договору про закупівлю не можуть змінюватися після його підписання до виконання зобов’язань сторонами в повному обсязі, крім випадків:  1) зменшення обсягів закупівлі, зокрема з урахуванням фактичного обсягу видатків замовника;  2) погодження зміни ціни за одиницю товару в договорі про закупівлю у разі коливання ціни такого товару на ринку, що відбулося з моменту укладення договору про закупівлю або останнього внесення змін до договору про закупівлю в частині зміни ціни за одиницю товару. Зміна ціни за одиницю товару здійснюється пропорційно коливанню ціни такого товару на ринку (відсоток збільшення ціни за одиницю товару не може перевищувати відсоток коливання (збільшення) ціни такого товару на ринку) за умови документального підтвердження такого коливання та не повинна призвести до збільшення суми, визначеної в договорі про закупівлю на момент його укладення;  3) покращення якості предмета закупівлі за умови, що таке покращення не призведе до збільшення суми, визначеної в договорі про закупівлю;  4) продовження строку дії договору про закупівлю та/або строку виконання зобов’язань щодо передачі товару, виконання робіт, надання послуг у разі виникнення документально підтверджених об’єктивних обставин, що спричинили таке продовження, у тому числі обставин непереборної сили, затримки фінансування витрат замовника, за умови, що такі зміни не призведуть до збільшення суми, визначеної в договорі про закупівлю;  5) погодження зміни ціни в договорі про закупівлю в бік зменшення (без зміни кількості (обсягу) та якості товарів, робіт і послуг);  6) зміни ціни в договорі про закупівлю у зв’язку з зміною ставок податків і зборів та/або зміною умов щодо надання пільг з оподаткування - пропорційно до зміни таких ставок та/або пільг з оподаткування, а також у зв’язку із зміною системи оподаткування пропорційно до зміни податкового навантаження внаслідок зміни системи оподаткування;  7) зміни встановленого згідно із законодавством органами державної статистики індексу споживчих цін, зміни курсу іноземної валюти, зміни біржових котирувань або показників Platts, ARGUS, регульованих цін (тарифів), нормативів, середньозважених цін на електроенергію на ринку “на добу наперед”, що застосовуються в договорі про закупівлю, у разі встановлення в договорі про закупівлю порядку зміни ціни;  8) зміни умов у зв’язку із застосуванням положень частини шостої статті 41 Закону.  У разі внесення змін до істотних умов договору про закупівлю у випадках, передбачених цим пунктом, замовник обов’язково оприлюднює повідомлення про внесення змін до договору про закупівлю відповідно до вимог Закону з урахуванням Особливостей.  4.4. Договір про закупівлю є нікчемним у разі:  1) коли замовник уклав договір про закупівлю з порушенням вимог, визначених пунктом 5 Особливостей;  2) укладення договору про закупівлю з порушенням вимог пункту 18 Особливостей;  3) укладення договору про закупівлю в період оскарження відкритих торгів відповідно до статті 18 Закону та Особливостей;  4) укладення договору з порушенням строків, передбачених абзацами третім та четвертим пункту 49 Особливостей, крім випадків зупинення перебігу строків у зв’язку з розглядом скарги органом оскарження відповідно до статті 18 Закону з урахуванням Особливостей;  5) коли назва предмета закупівлі із зазначенням коду за Єдиним закупівельним словником не відповідає товарам, роботам чи послугам, що фактично закуплені замовником. |
| 5 | **Дії замовника при відмові переможця торгів підписати договір про закупівлю** | 5.1. У разі відмови переможця процедури закупівлі від підписання договору про закупівлю відповідно до вимог тендерної документації, неукладення договору про закупівлю з вини учасника або ненадання замовнику підписаного договору у строк, визначений цим Законом, або ненадання переможцем процедури закупівлі документів, що підтверджують відсутність підстав, установлених п.44 і п.47 Особливостей, замовник відхиляє тендерну пропозицію такого учасника, визначає переможця процедури закупівлі серед тих учасників, строк дії тендерної пропозиції яких ще не минув, та приймає рішення про намір укласти договір про закупівлю у порядку та на умовах, визначених Законом. |
| 6 | **Забезпечення виконання договору про закупівлю** | Забезпечення виконання договору про закупівлю не вимагається |

***ДОДАТКИ ДО ТЕНДЕРНОЇ ДОКУМЕНТАЦІЇ***

**Додаток 1**

* 1. Підтвердження відповідності учасника кваліфікаційним(ому) критеріям(ю) встановленим статтею 16 Закону.
  2. Підтвердження учасником інформації про відсутність підстав, визначених у пункті 47 Особливостей.
  3. Підтвердження переможцем інформації про відсутність підстав, визначених у пункті 47 Особливостей .
  4. Інші документи від учасника.

**Додаток 2.** Технічна специфікація. Інформація про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі

**Додаток 3.** Проектдоговору. Порядок змін умов договору про закупівлю.

***Додаток №1***

***до тендерної документації***

* 1. **Підтвердження відповідності учасника кваліфікаційним(ому) критеріям(ю) встановленим статтею 16 Закону**

1. Наявність документально підтвердженого досвіду виконання аналогічного за предметом закупівлі договору. Для підтвердження Учасник в складі тендерної пропозиції надає :

- **копію аналогічного договору**\* щодо постачання товару (з усіма додатками);

- **копії документів, що підтверджують фактичне виконання аналогічного договору**, копію якого надано у складі тендерної пропозиції , а саме: накладні, акти приймання-передачі товару, товарно-транспортні накладні (або інші аналогічні документи, складені у двосторонньому порядку сторонами договору у письмовій формі, що підтверджують приймання-передачу товару, та зміст яких містить інформацію щодо реквізитів договорів, щодо виконання яких надаються такі документи).

*\*Аналогічним договором є договір на постачання товару згідно* ДК 021:2015 – 09130000-9 - Нафта і дистиляти, які були укладені у 2022-2023 рр.

* 1. **Підтвердження УЧАСНИКОМ**

**інформації про відсутність підстав, зазначених в пункті 47 Особливостей**

Учасник процедури закупівлі підтверджує відсутність підстав, зазначених в пункті 47 Особливостей (крім підпунктів 1 і 7, абзацу чотирнадцятого пункту 47 Особливостей), шляхом самостійного декларування відсутності таких підстав в електронній системі закупівель під час подання тендерної пропозиції.

Замовник не вимагає від учасника процедури закупівлі під час подання тендерної пропозиції в електронній системі закупівель будь-яких документів, що підтверджують відсутність підстав, визначених згідно пункту 47 Особливостей (крім абзацу чотирнадцятого вказаного пункту), крім самостійного декларування відсутності таких підстав учасником процедури закупівлі відповідно до абзацу шістнадцятого пункту 47 Особливостей.

Замовник самостійно за результатами розгляду тендерної пропозиції учасника процедури закупівлі підтверджує в електронній системі закупівель відсутність в учасника процедури закупівлі підстав, визначених підпунктами 1 і 7 пункту 47 Особливостей.

У разі подання тендерної пропозиції об’єднанням учасників підтвердження відсутності підстав для відмови в участі у процедурі закупівлі, встановлених згідно п. 47 Особливостей, здійснюється у формі, що передбачена вказаним пунктом для учасника процедури закупівлі.

* 1. **Підтвердження ПЕРЕМОЖЦЕМ**

**інформації про відсутність підстав, зазначених в пункті 47 Особливостей**

Переможець процедури закупівлі у строк, що не перевищує чотири дні з дати оприлюднення в електронній системі закупівель повідомлення про намір укласти договір про закупівлю, повинен надати замовнику шляхом оприлюднення в електронній системі закупівель документи, що підтверджують відсутність підстав, зазначених у підпунктах 3, 5, 6 і 12 та в абзаці чотирнадцятому пункту 47 Особливостей, а саме:

* **інформаційна довідка** з Єдиного державного реєстру осіб, які вчинили корупційні або пов’язані з корупцією правопорушення, яка містить інформацію про наявність або відсутність відомостей в такому реєстрі, стосовно керівника учасника процедури закупівлі, або фізичної особи, яка є учасником процедури закупівлі, сформована в онлайн-режимі на основі персональних даних, вказаних у кваліфікованому електронному підписі зазначеної особи, та згідно Положення про Єдиний державний реєстр осіб, які вчинили корупційні або пов’язані з корупцією правопорушення, затвердженого рішенням Національного агентства від 09.02.2018 № 166 (далі - Положення), або витяг з вказаного реєстру щодо такої особи, та який отриманий згідно умов Положення. Передбачені даним пунктом інформаційна довідка або витяг з реєстру повинні бути видані (отримані особою) не раніше дня оприлюднення оголошення про проведення цих відкритих торгів в електронній системі закупівель;
* **витяг з інформаційно-аналітичної системи** "Облік відомостей про притягнення особи до кримінальної відповідальності та наявності судимості", щодо осіб (особи), визначених згідно п. п. 5, 6, 12 п. 47 Особливостей, отриманий в порядку, передбаченому згідно наказу МІНІСТЕРСТВА ВНУТРІШНІХ СПРАВ УКРАЇНИ від 30 березня 2022 року N 207, та який містить інформацію станом на дату не раніше дня оприлюднення оголошення про проведення цих відкритих торгів в електронній системі закупівель;
* **довідка**, складена учасником у довільній формі, що підтверджує відсутність підстави, передбаченої абзацом 14 п. 47 Особливостей, або інформація у довільній формі, що підтверджує вжиття заходів для доведення надійності учасника, згідно абзацу 14 п. 47 Особливостей (у формі, що передбачена згідно п.п. 1.3. п.1 Розділу ІІІ Тендерної документації).
* **довідка**, складена учасником у довільній формі, що підтверджує відсутність підстави передбаченої п.п. 12 п. 47 Особливостей, що керівника учасника процедури закупівлі, фізичну особу, яка є учасником процедури закупівлі, було притягнуто згідно із законом до відповідальності за вчинення правопорушення, пов’язаного з використанням дитячої праці чи будь-якими формами торгівлі людьми.

Замовник не вимагає документального підтвердження публічної інформації, що оприлюднена у формі відкритих даних згідно із Законом України “Про доступ до публічної інформації” та/або міститься у відкритих публічних електронних реєстрах, доступ до яких є вільним, або публічної інформації, що є доступною в електронній системі закупівель, крім випадків, коли доступ до такої інформації є обмеженим на момент оприлюднення оголошення про проведення відкритих торгів.

* 1. **ІНШІ ДОКУМЕНТИ ВІД УЧАСНИКА**

1. **Згода** з умовами та вимогами, які визначені у технічній специфікації, та гарантування їх виконання **у вигляді підписаної** **технічної специфікації (**інформація про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі) **(Додаток 2).**
2. **Документи що підтверджують повноваження щодо підпису тендерної пропозиції**

**-** для посадових (службових) осіб учасника, які уповноважені підписувати документи пропозиції та вчиняти інші юридично значущі дії від імені учасника на підставі положень установчих документів – розпорядчий документ про призначення (обрання) на посаду відповідної особи (наказ про призначення та/ або протокол зборів засновників, тощо);

**-** для осіб, що уповноважені представляти інтереси учасника під час проведення процедури закупівлі, та які не входять до кола осіб, які представляють інтереси учасника без довіреності – довіреність, оформлена у відповідності до вимог чинного законодавства, із зазначенням повноважень повіреного, разом з документами, що у відповідності до цього пункту підтверджують повноваження посадової (службової) особи учасника, що підписала від імені учасника вказану довіреність.

* копія Статуту або іншого установчого документу (для юридичної особи);
* копія паспорта (в разі надання паспорту нового зразка в формі ID картки, обов’язково додавати копію Витягу із Єдиного державного демографічного реєстру щодо реєстрації місця проживання). (для фізичних, у тому числі фізичних осіб – підприємців)

1. **Лист-згода (довільна форма) на обробку, використання, поширення та доступ до персональних даних** осіб, які надають свої персональні дані (Учасника або представника учасника, або посадової особи Учасника) для забезпечення участі у процедурі відкритих торгів, цивільно-правових та господарських відносинах, адресований уповноваженій особі замовника.
2. **Лист-згода**(довільна форма), в якому підтверджується згода з усіма істотними умовами договору та проектом договору(**Додаток 4**).
3. Копії сертифікатів відповідності/паспортів якості із визначенням технічних та якісних характеристик на запропонований товар.
4. Довідку про перелік автозаправних станцій у радіусі 3 км від Замовника (у разі наявності орендованих або партнерських АЗС, учасник процедури закупівлі повинен надати в складі тендерної пропозиції копії правовстановлюючих документів, що підтверджують законні підстави використання учасником АЗС (договори оренди тощо), або копії документів, що підтверджують забезпечення учасника третіми особами відповідними послугами на договірних засадах).
5. Документ про створення об’єднання, у разі якщо тендерна пропозиція подається об’єднанням учасників.

**Примітка**

1. У разі якщо учасник або переможець не повинен складати або відповідно до норм чинного законодавства (у разі подання тендерної пропозиції учасником-нерезидентом / переможцем-нерезидентом відповідно до норм законодавства країни реєстрації) не зобов’язаний складати якийсь зі вказаних в положеннях документації документ, то він надає лист-роз’яснення в довільній формі, за підписом уповноваженої особи учасника/переможця/переможця-нерезидента й завірений печаткою (у разі використання), в якому зазначає законодавчі підстави ненадання відповідних документів.

Документи, що не передбачені законодавством для учасників - юридичних, фізичних осіб, у тому числі фізичних осіб - підприємців, не подаються ними у складі тендерної пропозиції.

Відсутність документів, що не передбачені законодавством для учасників - юридичних, фізичних осіб, у тому числі фізичних осіб - підприємців, у складі тендерної пропозиції не може бути підставою для її відхилення замовником.

2. Учасники торгів нерезиденти для виконання вимог щодо подання документів, передбачених тендерною документацією подають у складі своєї пропозиції, документи, передбачені законодавством країн, де вони зареєстровані.

ЗРАЗОК

Форма подається на фірмовому бланку учасника (за наявності)

**ДОВІДКА**

**про перелік АЗС в місті Миколаєві**

**та в радіусі 3 км від Замовника (** Проспект Миру, будинок 34**)**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| **№**  **з/п** | **Назва** | **Адреса розташування** | **Підстава для використання** |
| 1. | АЗС |  | власна/орендована/  партнерська\* |
| 2. | АЗС |  | власна/орендована/  партнерська\* |

\* У разі наявності орендованих або партнерських АЗС, учасник процедури закупівлі повинен надати в складі тендерної пропозиції копії правовстановлюючих документів, що підтверджують законні підстави використання учасником АЗС (договори оренди тощо), або копії документів, що підтверджують забезпечення учасника третіми особами відповідними послугами на договірних засадах.

***Посада, прізвище, ініціали, підпис уповноваженої особи Учасника, завірені печаткою (за наявності****).*

***Додаток №2***

***до тендерної документації***

(форма надається у складі тендерної пропозиції на фірмовому бланку за наявності)

**ТЕХНІЧНА СПЕЦИФІКАЦІЯ**

**інформація про необхідні кількісні, технічні та якісні характеристики предмета закупівлі**

1.1. Технічна специфікація:

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| № | Найменування | Характеристика | Кількість  (літрів) | Місце поставки |
| 1. | Бензин А-95 | Товар повинен відповідати **ДСТУ 7687:2015 або Технічному регламенту щодо вимог до автомобільних бензинів, дизельного, суднових та котельних палив** (ЗАТВЕРДЖЕНО постановою Кабінету Міністрів України від 1 серпня 2013 р. № 927). | 4000 | АЗС (Автозаправна станція) |
| 2. | Дизельне паливо | Товар повинен відповідати **ДСТУ 7688:2015 або Технічному регламенту щодо вимог до автомобільних бензинів, дизельного, суднових та котельних палив** (ЗАТВЕРДЖЕНО постановою Кабінету Міністрів України від 1 серпня 2013 р. № 927). | 4000 | АЗС (Автозаправна станція) |

1.2. Паливо повинно відповідати існуючим міжнародним та національним стандартам, технічним умовам заводів виробників та має відповідати наступним умовам:

* повинне мати паспорта якості та сертифікат відповідності, виданий органом з сертифікації;
* мати високі карбюраційні властивості, тобто утворювати паливну суміш, яка забезпечує легкий запуск двигуна та стійку роботу при всіх режимах;
* не викликати детонацію двигуна;
* забезпечувати повне згорання.

Для підтвердження інформації про необхідні технічні, якісні та кількісні характеристики предмета закупівлі учасник, при поставці товару, надає копії сертифікатів відповідності / паспортів якості із визначенням технічних та якісних характеристик на запропонований товар.

1.3. Учасник повинен здійснювати продаж нафтопродуктів через стаціонарну мережу автозаправних станцій (АЗС), що призначені для заправки транспортних засобів пальним, відповідно до Постанови Кабінету Міністрів України «Про затвердження Правил роздрібної торгівлі нафтопродуктами» від 20.12.1997 № 1442 (зі змінами та доповненнями).

1.4. Бензин та дизельне паливо відпускається на підставі пред’явлення: електронних паливних карток, на отримання палива на власних, орендованих АЗС учасника-переможця торгів або на АЗС партнерів учасника-переможця торгів в адміністративних межах м. Миколаїв (Миколаївської області) в радіусі від Замовника 3 км, термін дії електронних паливних карток повинен бути не менше ніж 12 місяців від дати отримання.

1.5. Учасник повинен надати копії діючих ліцензій на право роздрібної торгівлі пальним на всі запропоновані АЗС

1.6. Учасник обов’язково повинен мати не менш ніж по одній АЗС на території :

Інгульского району міста Миколаїв Миколаївської області;

Заводського району міста Миколаїв Миколаївської області;

Корабельного району міста Миколаїв Миколаївської області;

Центрального району міста Миколаїв Миколаївської області;

Перелік АЗС за вищенаведеними районами розташування та іншими АЗС (у разі наявності), які учасник планує використовувати для поставки палива, надається у складі пропозиції учасника разом з документами що підтверджують право користування АЗС.

1.7. Учасник гарантує, що нафтопродукти є таким, що не мають негативного впливу на навколишнє довкілля та передбачає застосування необхідних заходів із захисту довкілля.

**Вимоги щодо паливної карти та електронного кабінету**

2.1. Учасник/продавець у строк передає замовнику/покупцю паливні карти та коди доступу (PIN-код) для кожної карти.

Замовник/покупець має право отримати додаткові паливні карти.

2.2. Паливні карти передаються покупцю безкоштовно з подальшим поверненням учаснику/продавцю, але не раніше повного використання покупцем обсягу пального, на якій поповнено основний паливний / літровий рахунку покупця.

2.3. Користування картками є безоплатним (відсутні будь-які комісії або інші платежі за користування паливними картками).

2.4. Строк дії паливних карт – не менше 12 місяців з дня їх передачі покупцеві.

2.5. Паливо на картках повинно обліковуватися в літрах.

2.6. Паливна карта повинна містити присвоєний ідентифікаційний номер та логотип емітента.

2.7. Паливна карта може містити номер телефону служби підтримки клієнтів, за яким можна цілодобово звертатися у разі втрати чи неможливості використання картки, а також для отримання інформації. Учасник може зазначити такий номер телефону у тендерній пропозиції окремо.

2.8. Учасник/продавець, не пізніше дати підписання договору про закупівлю створює на власному ВЕБ-сайті електронний особистий кабінет замовника/покупця, якій забезпечить замовнику/покупцю можливість обліку та віддаленого доступу до визначених параметрів (умов) використання паливних карт та надає замовнику/покупцю відповідні данні для входу в електронний особистий кабінет на ВЕБ- сайт (код доступа/логін/пароль/тощо)

2.9. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) обліку залишку ПММ на основному літровому рахунку.

2.10. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) встановлення ліміту щодо кількості літрів (або добового, або тижневого, або місячного) на отримання ПММ по кожній картці та за видами нафтопродуктів.

2.11. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) обліку операцій відпуску ПММ на АЗС по кожній паливній карті з можливістю друку звітів про здійснення заправки.

2.12. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) поповнення кількості ПММ по кожній паливній карті в межах основного літрового рахунку.

2.13. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) обмеження можливості заправки на конкретно визначених АЗС.

2.14. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) блокування та разблокування карт

2.15. Замовник/покупець повинен мати технічну можливість у будь-який момент за допомогою ВЕБ-сайту продавця (через електронний особистий кабінет) зміни коду доступу (PIN-код) для кожної карти.

2.16. Паливні карти надаються замовнику/покупцю активованими або замовник повинен мати технічну можливість для активації карт через електронний особистий кабінет.

2.17. У випадку технічної необхідності продавець здійснює заміну паливної карти, переданої замовнику/покупцю.

**З умовами технічної специфікації ознайомлені, з вимогами погоджуємось та гарантуємо їх виконання**

"\_\_\_" \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ 2023 року **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_** \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_

[Підпис] [прізвище, ініціали, посада уповноваженої особи учасника]

м.п. (у разі наявності печатки)

*\*У разі посилання у Тендерній документації на конкретну торговельну марку чи фірму, патент, конструкцію або тип у найменуваннях за предметом закупівлі, джерело його походження або виробника, - слід вважати в наявності вираз “або еквівалент” (при пропозиції Учасником еквіваленту зазначеного товару за Предметом закупівлі, обов'язкове надання технічної документації (підтвердження), що запропонований еквівалент відповідає вимогам Замовника, тобто не гірше за технічними та якісними характеристиками*

**Додаток №3**

***до тендерної документації***

**(Проект договору про закупівлю. Порядок змін умов договору про закупівлю)**

**ДОГОВІР ПРО ЗАКУПІВЛЮ №\_\_\_\_\_**

**(бензин А-95, дизельне паливо)**

*м. Миколаїв «\_\_» \_\_\_\_\_\_\_\_\_ 2023 року*

**Державне підприємство «Агенція місцевих доріг Миколаївської області»,** в особі **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_**,який діє на підставі Статуту, (далі - Замовник) з однієї сторони, і

**\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_** в особі **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_**,який діє на підставі \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ (далі – Підрядник), з іншої сторони, разом – Сторони, *керуючись постановою Кабінету Міністрів України від 12 жовтня 2022 року № 1178 «Про затвердження особливостей здійснення публічних закупівель товарів, робіт і послуг для замовників, передбачених Законом України “Про публічні закупівлі”, на період дії правового режиму воєнного стану в Україні та протягом 90 днів з дня його припинення або скасування» (із змінами, внесеними згідно з Постановами КМ)*, *Цивільним і Господарським кодексами України (зі змінами)* уклали цей договір (далі – Договір**)** про наступне:

**І. Предмет договору**

*1.1. Постачальник* зобов’язується протягом 2023 року та відповідно до умов, зазначених в *Договорі*, передати *Замовнику Товар* на АЗС Постачальника з використанням електронних паливних карток на відпуск *Товару,* , а *Замовник* зобов’язується приймати у власність *Товар* та повністю оплачувати його вартість (ціну) в порядку та на умовах визначених в цьому *Договорі*.

*1.2.* Найменування, номенклатура, асортимент та ціна *Товару* наведені в специфікації додаток №1 до даного *Договору*. Код *Товару* за ДК 021:2015 - **09130000-9 - Нафта і дистиляти (бензин –А-95; дизельне паливо)**

*1.3.* Обсяги закупівлі *Товару* за взаємною згодою *Сторін* можуть бути зменшені залежно від реального фінансування видатків *Замовника*.

**ІІ. Терміни визначені в договорі**

*2.1.* Терміни «поставка Товару», «передача у власність Товару» та «відпуск Товару» вживаються *Сторонами* у тексті цього *Договору* як тотожні поняття.

*2.2.* Під терміном Довірена особа *Замовника* (фактичного держателя, пред’явника електронних паливних карток (Бланка – дозволу внутрішнього обігу) *Сторони* розуміють будь – яку особу, якій *Замовник* передав електронні паливні картки (Бланки – дозволи внутрішнього обігу) і тим самим уповноважив її на вчинення дій по отриманню *Товару* від імені та за рахунок *Замовника*. *Сторони* погоджуються вважати, що кожен, хто пред’являє електронні паливні картки (Бланк – дозвіл внутрішнього обігу) є уповноваженим представником (повіреним) *Замовника* на отримання *Товару* за цим *Договором*.

*2.3.* електронні паливні картки *(*Бланк – дозволу внутрішнього обігу (надалі - *Бланк*) – є документом встановленого зразка та форми, одноразового використання, який посвідчує право *Замовника* та/або уповноваженого ним Користувача на одержання певної кількості та певної марки пального на АЗС. Електронні паливні картки (*Бланк)* надає право *Замовнику* або Довіреній особі отримати *Товар* на АЗС. Електронні паливні картки (*Бланк)* не є платіжним документом, що підтверджує оплату *Товару*.

**IІІ. Якість Товару**

*3.1.Постачальник* повинен поставити *Замовнику* (або довіреним особам) *Товар*, якість якого відповідає державним стандартам, технічним умовам та вимогам, що звичайно ставляться.

*3.2.* Претензії щодо якості пального приймаються при наявності Експертного висновку, що був наданий сертифікованим дослідним закладом та містить дані про невідповідність якості переданих *Замовнику* (або Довіреній особі) нафтопродуктів відповідним вимогам чинного законодавства. Вищевказаний висновок також повинен містити дані про ідентичність зразків нафтопродуктів, що були надані для дослідження *Замовником* (або Довіреною особою) та отримані з АЗС, на якій було здійснено фактичний відпуск таких нафтопродуктів (*Товарів*).

**IV. Ціна договору**

*4.1.* Загальна ціна цього *Договору* становить \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ з ПДВ, у тому числі ПДВ \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_.

*4.2.* Ціна цього *Договору* може бути зменшена за взаємною згодою *Сторін*. *Замовник* здійснює закупівлю в залежності від виробничої необхідності Замовника та реального фінансування.

*4.3.Сторони* дійшли згоди, що *Постачальник* здійснює відпуск *Товару*, а *Замовник* зобов’язується приймати у власність та оплачувати вартість *Товару*, по ціні яка встановлена *Постачальником* та визначена в специфікації до даного *Договору*.

**V. Порядок здійснення оплати**

*5.1.* Розрахунки проводяться у безготівковій формі шляхом перерахування грошових коштів на розрахунковий рахунок *Постачальника*, що зазначений в цьому Договорі.

*5.2.* Розрахунки між *Постачальником* та *Замовником* здійснюються відповідно до видаткової накладної/рахунку-фактури наданого *Постачальником*, шляхом оплати вартості *Товару* згідно Специфікації протягом 10 (десяти) банківських днів після його отримання.

*5.3.* Грошова одиниця – гривня.

*5.4.* Моментом виконання зобов’язань *Замовника* перед *Постачальником* по оплаті *Товару* вважається момент надходження грошових коштів на розрахунковий рахунок *Постачальника* зазначений у цьому *Договорі*.

*5.5.* Здійснення попередньої оплати не передбачається.

**VІ. Поставка товарів**

*6.1. Постачальник* поставляє (передає у власність) *Замовнику Товари* на таких умовах: EXW – адреса АЗС (згідно додатку №2), відповідно до офіційних правил тлумачення торговельних термінів INCOTERMS в редакції 2010 року. *Сторони* погоджують, що при застосуванні вказаного базису поставки (EXW) завантаження *Товару* (заливання в автотранспорт) здійснюється силами Постачальника.

*6.2.*Бензин та дизельне паливо відпускається на підставі пред’явлення: електронні паливні картки на отримання палива на власних або орендованих АЗС Постачальника-переможця торгів або на АЗС партнерів Постачальника-переможця торгів в адміністративних межах м. Миколаєва (Миколаївської області), термін дії електронних паливних карток повинен бути не менше ніж 12 місяців від дати отримання.

*6.3.* Строк передачі товару: з дати укладення договору до 31.12.2023 року.

*6.4.* Строк передачі електронних паливних карток - протягом двох робочих днів з дати отримання заявки.

*6.5.* Місце поставки товару - АЗС Постачальника, перелік яких міститься в Додатку № 2 до Договору.

**VIІ. Права та обов’язки сторін**

***7.1. Замовник зобов'язаний:***

*7.1.1.* Своєчасно та в повному обсязі сплачувати поставлений і прийнятий *Товар*;

*7.1.2.* В письмовій формі в найкоротші строки інформувати *Постачальника* про пошкодження чи втрата електронних паливних карток з метою їх блокування та недопущення їх неправомірного використання; У випадку не повідомлення та/або несвоєчасного повідомлення *Постачальника* про втрату електронних паливних карток та здійсненні при цьому операції з відпуску (передачі) *Товарів Постачальником*, є ризиками несприятливих наслідків, що покладаються на *Замовника*.

*7.1.3.* Інформувати Довірених осіб про умови користування електронних паливних карток та про надані у зв’язку з цим інструкції *Постачальника*;

*7.1.4.* Протягом 3 (трьох) місяців зберігати чеки терміналів та чеки касового апарату, що формуються безпосередньо в момент фактичного отримання *Товарів* з АЗС та надаються Довіреною особою (в разі порушення цього зобов’язання, при здійсненні звірки розрахунків між *Сторонами* та/або здійсненні остаточних розрахунків між *Сторонами*, *Замовник* керується даними, що надаються *Постачальником*).

***7.2. Замовник має право:***

*7.2.1.* Контролювати поставку *Товарів* відповідно до умов визначених цим *Договором*;

*7.2.2.* Отримувати *Товари* на АЗС *Постачальника* та АЗС, що входять у систему безготівкових розрахунків за електронних паливних карток *Постачальника*;

*7.2.2.* Зменшувати обсяг закупівлі *Товару* та (загальну вартість) ціну цього *Договору* залежно від реального фінансування видатків. У такому разі *Сторони* вносять відповідні зміни до цього *Договору*;

*7.2.3.* Отримати електронні паливні картки в належному стані, з урахуванням вимог визначених у Специфікаціях до цього *Договору*;

*7.2.4.* Передавати електронні паливні картки для одержання *Товарів* довіреним особам *Замовника*, які в такому випадку вважаються повноважними представниками *Замовника*, що діють від імені останнього при здійснені операцій з електронними паливними картками;

*7.2.5.* Отримати Залишок суми, за умови його наявності, в разі дострокового розірвання цього *Договору;*

***7.3. Постачальник зобов'язаний:***

*7.3.1.* Забезпечити передачу *товару Замовнику* в кількості за якістю і на умовах встановленими цим *Договором*;

*7.3.2.* При достроковому розірванні даного *договору* повернути залишок отриманих коштів.

*7.3.3. Постачальник* після здійснення операцій з передачі *товарів Замовнику* зобов’язується надати *Замовнику* податкову накладну на суму поставлених протягом місяця *товарів*, не пізніше 15 (п’ятнадцятого) числа кожного місяця наступного за звітним в межах дії цього *Договору*.

Податкова накладна має бути зареєстрована в Єдиному реєстрі податкових накладних. Разом з податковою накладною *Постачальник* зобов’язаний надати *Замовнику* доказ реєстрації податкової накладної в Єдиному реєстрі податкових накладних - копію квитанції, про підтвердження реєстрації податкової накладної в Єдиному реєстрі податкових накладних.

Вимога *Договору*, стосовно подання доказів реєстрації податкової накладної в Єдиному реєстрі податкових накладних не застосовується у випадках, якщо податкова накладна не підлягає включенню до Єдиного реєстру податкових накладних у випадках визначених в п.11 Підрозділу 2 Розділу ХХ Податкового Кодексу України.

*7.3.4.* У разі зміни статусу платника податку та/або реквізитів, зміни адреси місцезнаходження (як юридичної так і фактичної), повідомити про це *Замовника* у п’ятиденний термін з моменту настання таких змін.

*7.3.5.* Забезпечити наявність пального за першою вимогою *Замовника* по факту пред’явлення ним електронних паливних карток на певній АЗС.

*7.3.6.* Постачальник повинен забезпечити відпуск Товару Покупцю після закінчення строку дії Договору за електронними паливними картками, якщо вони були оплачені Замовником, але Товар залишився не отриманим Замовником.

***7.4. Постачальник має право:***

*7.4.1*. Своєчасно та в повному обсязі отримувати плату за переданий ним *Замовнику товар*;

*7.4.2.* У разі невиконання зобов'язань *Замовником* призупинити відпуск *Товару* до здійснення *Замовником* розрахунку за фактично отриманий *Товар*.

*7.4.3.* Припинити передачу *Товару* на АЗС у випадках встановлення фактів невідповідності пред`явлених електронних паливних карток встановленій діючій формі, наявності значних пошкоджень на електронних паливних картках що заважають встановити їх автентичність (наявність номеру, штрих-коду, номіналу, та інших передбачених *Постачальником* обов`язкових реквізитів) а також по закінченню терміну їх дії;

* + 1. Не здійснювати відпуск *Товарів* на АЗС на період їх реконструкції, планових та позапланових ремонтів, збоїв в роботі технічних та комп’ютерних систем, терміналів, систем опалення та електропостачання, що впливають на роботу АЗС (далі – технічна аварія).

**VIIІ. Відповідальність сторін**

*8.1.* У разі невиконання або неналежного виконання своїх зобов'язань за *Договором Сторони* несуть відповідальність, передбачену законами та цим *Договором*.

*8.2. Сторона*, яка порушила господарське зобов’язання, визначене цим *договором* та чинним законодавством України, зобов’язана відшкодувати завдані збитки *Стороні*, чиї права або законні інтереси порушено.

*8.3.* За порушення умов зобов’язання щодо якості *Товару* з *Постачальника* стягується штраф у розмірі двох відсотків вартості неякісних *Товарів*.

*8.4.*  Сплата *Постачальником* штрафу або пені не звільняє його від обов'язку реально та належним чином виконати усі свої зобов'язання за цим *Договором* та від обов'язку повністю відшкодувати *Замовнику* усі збитки, завдані йому невиконанням або неналежним виконанням умов цього *Договору*. Штраф, пеня підлягає стягненню у повному розмірі, незалежно від відшкодування збитків.

*8.5.*У випадку, якщо будь - яка із *Сторін* змінить реквізити, адреси місцезнаходження (як юридичної так і фактичної)  під час дії *договору*, вона зобов’язана в  5 (п’яти) денний термін  з дня прийняття рішення про таку зміну, письмово повідомити про це іншу *Сторону*.

*8.7. Сторони* домовились, що не вважається невиконанням чи неналежним виконанням зобов’язань за цим *Договором*, а також не тягне за собою застосування жодних штрафних санкцій чи відшкодування збитків відмова *Постачальника* у відпуску (передачі у власність) *Товарів Замовнику*, у випадку їх фактичної відсутності на відповідній АЗС чи проведення ремонту/реконструкції автозаправної станції, відсутності електроживлення, зливу *Товарів* із бензовоза, виходу з ладу обладнання, що використовується на відповідній автозаправній станції, проведення технічних перерв.

**IX. Обставини непереборної сили**

*9.1. Сторони* звільняються від відповідальності за невиконання або неналежне виконання зобов'язань за цим *Договором* у разі виникнення обставин непереборної сили, які не існували під час укладання *Договору* та виникли поза волею *Сторін* (аварія, катастрофа, стихійне лихо, епідемія, епізоотія, війна тощо).

*9.2. Сторона*, що не може виконувати зобов'язання за цим *Договором* унаслідок дії обставин непереборної сили, повинна не пізніше ніж протягом 5 (п’яти) днів з моменту їх виникнення повідомити про це іншу *Сторону* у письмовій формі.

*9.3.* Доказом виникнення обставин непереборної сили та строку їх дії є відповідні документи, які видаються Торгово-Промисловою палатою України, або їх територіальним органом.

*9.4.* У разі коли строк дії обставин непереборної сили продовжується більше ніж 60 (шістдесят) днів, кожна із *Сторін* в установленому порядку має право розірвати цей *Договір*. У разі попередньої оплати *Постачальник* повертає *Замовнику* кошти протягом трьох днів з дня розірвання цього *Договору*.

**X. Вирішення спорів**

*10.1.* У випадку виникнення спорів або розбіжностей *Сторони* зобов'язуються вирішувати їх шляхом взаємних переговорів та консультацій.

*10.2.* У разі недосягнення *Сторонами* згоди спори (розбіжності) вирішуються у судовому порядку за місцезнаходженням Замовника.

**XІ. Строк дії договору**

*11.1.* Цей *Договір* набирає чинності з дати його підписання і діє до «31» грудня 2023 року, а в частини взятих на себе зобов’язань – до їх повного виконання.

*11.2.* Цей *Договір* укладається і підписується у 2 (двох) автентичних примірниках складених українською мовою, що мають однакову юридичну силу.

*11.3.*  Дія договору про закупівлю може бути продовжена на строк, достатній для проведення процедури закупівлі на початку наступного року в обсязі, що не перевищує 20 відсотків суми, визначеної в початковому договорі про закупівлю, укладеному в попередньому році, якщо видатки на досягнення цієї цілі затверджено в установленому порядку.

**XIІ. Інші умови**

*12.1.* Зміни і доповнення до цього *Договору* та тексти його додатків вважаються дійсними лише в тому випадку, якщо вони вчинені у письмовій формі, підписані уповноваженими представниками обох *Сторін* та скріплені печатками *Сторін*. Всі акти, додатки, доповнення до цього *Договору* становлять його невід'ємну частину.

*12.2.* Істотні умови договору про закупівлю не можуть змінюватися після його підписання до виконання зобов’язань сторонами в повному обсязі, крім випадків:

1) зменшення обсягів закупівлі, зокрема з урахуванням фактичного обсягу видатків замовника;

2) погодження зміни ціни за одиницю товару в договорі про закупівлю у разі коливання ціни такого товару на ринку, що відбулося з моменту укладення договору про закупівлю або останнього внесення змін до договору про закупівлю в частині зміни ціни за одиницю товару. Зміна ціни за одиницю товару здійснюється пропорційно коливанню ціни такого товару на ринку (відсоток збільшення ціни за одиницю товару не може перевищувати відсоток коливання (збільшення) ціни такого товару на ринку) за умови документального підтвердження такого коливання та не повинна призвести до збільшення суми, визначеної в договорі про закупівлю на момент його укладення;

3) покращення якості предмета закупівлі за умови, що таке покращення не призведе до збільшення суми, визначеної в договорі про закупівлю;

4) продовження строку дії договору про закупівлю та/або строку виконання зобов’язань щодо передачі товару, виконання робіт, надання послуг у разі виникнення документально підтверджених об’єктивних обставин, що спричинили таке продовження, у тому числі обставин непереборної сили, затримки фінансування витрат замовника, за умови, що такі зміни не призведуть до збільшення суми, визначеної в договорі про закупівлю;

5) погодження зміни ціни в договорі про закупівлю в бік зменшення (без зміни кількості (обсягу) та якості товарів, робіт і послуг);

6) зміни ціни в договорі про закупівлю у зв’язку з зміною ставок податків і зборів та/або зміною умов щодо надання пільг з оподаткування - пропорційно до зміни таких ставок та/або пільг з оподаткування, а також у зв’язку із зміною системи оподаткування пропорційно до зміни податкового навантаження внаслідок зміни системи оподаткування;

7) зміни встановленого згідно із законодавством органами державної статистики індексу споживчих цін, зміни курсу іноземної валюти, зміни біржових котирувань або показників Platts, ARGUS, регульованих цін (тарифів), нормативів, середньозважених цін на електроенергію на ринку “на добу наперед”, що застосовуються в договорі про закупівлю, у разі встановлення в договорі про закупівлю порядку зміни ціни;

8) зміни умов у зв’язку із застосуванням положень частини шостої статті 41 Закону.

*12.3.* Даний *Договір* може бути розірваний достроково за бажанням однієї із *Сторін* за умови письмового повідомлення про це однією *Стороною* іншу *Сторону* не менше ніж за 15 календарних днів до очікуваної дати розірвання.

**XIІI. Антикорупційні застереження**

*13.1.* При виконанні своїх зобов’язань за Договором, Сторони, їх афілійовані особи, працівники або посередники не виплачують, не пропонують виплатити і не дозволяють виплату будь-яких грошових коштів або передачу цінностей та будь-якого майна, прямо або опосередковано, будь-яким особам за вчинення чи не вчинення такою особою будь-яких дій з метою отримання обіцянки неправомірної вигоди або отримання неправомірної вигоди від таких осіб.

*13.2.* При виконанні своїх зобов’язань за Договором, Сторони, їх афілійовані особи, працівники або посередники не здійснюють дії, що кваліфікуються застосовним для цілей Договору законодавством, як давання/одержання хабаря, комерційний підкуп, а також дії, що порушують вимоги чинного законодавства та міжнародних актів про протидію легалізації (відмиванню) доходів, отриманих злочинним шляхом та законодавства про боротьбу з корупцією.

*13.3.* У разі виникнення у Сторони підозри про те, що відбулося чи може відбутися порушення умов цього Розділу, відповідна Сторона зобов’язана повідомити іншу Сторону в письмовій формі. У письмовому повідомленні Сторона зобов’язана послатися на факти або подати матеріали, що достовірно підтверджують або дають підстави припускати, що відбулося чи може відбутися порушення будь-яких положень вказаного вище пункту цього Розділу іншою Стороною, її афілійованими особами, працівниками або посередниками. Після надіслання письмового повідомлення, відповідна Сторона має право зупинити виконання зобов’язань за Договором до отримання підтвердження, що порушення не відбулося або не відбудеться, яке надається не пізніше 14 календарних днів з моменту отримання повідомлення.

*13.4.* У разі вчинення однією із Сторін дій, заборонених у цьому Розділі, та/або неотримання іншою Стороною у встановлений Договором термін підтвердження, що порушення не відбулося або не відбудеться, інша Сторона має право зупинити виконання Договору на будь який строк, письмово повідомивши про це іншу Сторону.

**XIV. Додатки до договору**

*14.1.* Додаток №1 – специфікація.

*14.2.* Додаток №2 – перелік заправних станцій.

**XV. Місцезнаходження та банківські реквізити сторін**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **ЗАМОВНИК**  **Директор**  **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_/*\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_*/**  м.п | | **ПОСТАЧАЛЬНИК**  **Директор**  **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_/*\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_*/**  м.п |
|  | |  |
|  | | *Додаток № 1*  *до договору про закупівлю*  *№ \_\_\_\_ від \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_р.* | |

***Специфікація***

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| *№ п/п* | *Найменування Товару* | *Одиниці виміру* | *Кількість* | *Ціна за одиницю, грн.. з ПДВ* | *Сума, грн. з ПДВ* |
| 1. | Бензин А-95 | л | 4000 |  |  |
| 3. | Дизельне паливо | л | 4000 |  |  |
| ***Загальна ціна Товару, грн. з ПДВ*** | | | | |  |
| ***в тому числі ПДВ*** | | | | |  |

|  |  |
| --- | --- |
| **ЗАМОВНИК**  **Директор**  **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_/*\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_*/**  м.п | **ПОСТАЧАЛЬНИК**  **Директор**  **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_/*\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_*/**  м.п |

|  |  |
| --- | --- |
|  | *Додаток № 2*  *до договору про закупівлю*  *№ \_\_\_від\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ р.* |

***Перелік заправних станцій (АЗС)***

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **№**  **з/п** | **Назва** | **Адреса розташування** |
| 1. | АЗС «\_\_\_\_\_\_\_» |  |
| 2. | АЗС «\_\_\_\_\_\_\_» |  |

|  |  |
| --- | --- |
| **ЗАМОВНИК**  **Директор**  **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_/*\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_*/**  м.п | **ПОСТАЧАЛЬНИК**  **Директор**  **\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_/*\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_*/**  м.п |

**Порядок змін умов договору про закупівлю**

1. Зміни до договору оформлюються в такій самій формі, що й договір про закупівлю, а саме у письмовій формі шляхом укладення додаткового договору (угоди).

2. Пропозицію щодо внесення змін до договору може зробити кожна із сторін договору.

3. Пропозиція щодо внесення змін до договору має містити обгрунтування необхідності внесення таких змін договору і виражати намір особи, яка її зробила, вважати себе зобов'язаною у разі її прийняття. Обмін інформацією щодо внесення змін до договору здійснюється у письмовій формі шляхом взаємного листування.

4. Відповідь особи, якій адресована пропозиція щодо змін до договору, про її прийняття повинна бути повною і безумовною.

5. Зміна договору допускається лише за згодою сторін, якщо інше не встановлено договором або законом. В той же час, договір може бути змінено за рішенням суду на вимогу однієї із сторін у разі істотного порушення договору другою стороною та в інших випадках, встановлених договором або законом.

6. Істотні умови договору про закупівлю не можуть змінюватися після його підписання до виконання зобов’я